

总第 295 期
2024

2

2024 年 4 月 10 月出版

西亚非洲

— XIYA FEIZHOU — (双月刊)

主 编 李新烽
副 主 编 王林聪
常务副主编 安春英
编辑部主任 詹世明

编辑委员会

(以姓氏笔画为序)

王林聪 牛新春

刘中民 刘鸿武

安春英 李伟建

李安山 李绍先

李智彪 李新烽

杨 光 余建华

沐 涛 张宏明

张 春 张振克

张倩红 周 烈

洪永红 姚桂梅

贺文萍 唐志超

黄民兴 韩志斌

詹世明

[俄罗斯]瓦西列夫

编辑部成员

史晓曦 安春英

詹世明 樊小红

目 次

· 热点透视 ·

3 美国的中东战略调整:环境塑造与秩序重建 唐志超

24 非洲关键矿产的大国竞争:动因、特征与影响 周玉渊

· 欧盟的非洲政策 ·

50 欧盟对非洲政策再调整的地缘政治转向 金 玲

71 超越发展援助:欧盟的萨赫勒战略调整 张 凯

· 中国对非洲的国际传播 ·

98 非洲发展传播的理论范式与实践进路
张艳秋 陈 远

119 新时代语境下中国对非洲传播的叙事范式探析
李玉洁

145 文化认同理论视域下中国对非洲跨文化传播的
实践探索 卫白鸽

171 英文摘要

CONTENTS

In Focus

- [3] The Adjustment of the United States' Strategy in the Middle East: Environment
Shaping and Order Rebuilding *Tang Zhichao*
- [24] The Rising Geopolitical Competition for Critical Minerals in Africa: Motivation,
Characteristics and Impact *Zhou Yuyuan*

EU's Africa Policy

- [50] The Geopolitical Shift of the European Union's Policy Readjustment towards
Africa *Jin Ling*
- [71] Beyond the Development Aid: The Transformation of EU's Strategy towards
the Sahel Region *Zhang Kai*

China's International Communication to Africa

- [98] Theoretical Paradigm and Practice on Development Communication in Africa
Zhang Yanqiu & Chen Yuan
- [119] The Narrative Paradigm of China's Communication to Africa in the Context
of the New Era *Li Yujie*
- [145] Practical Exploration of Intercultural Communication between China and Africa
from the Perspective of Cultural Identity Theory *Wei Baige*
- [171] Abstracts